
Selangor arah PKNS kaji
insiden tanah mendap
Cyberjaya: Kerajaan Se-
langor mengarahkan Per-
badanan Kemajuan Negeri
Selangor (PKNS) membuat
kajian terperinci insiden
tanah mendap di kawasan
RumahPangsaPKNSdiJa-
lan Tun Razak, Kampung
Baru, Kuala Lumpur,
Khamis lalu.
MenteriBesar,Amirudin

Shari, berkata beliau su-
dah meminta Ketua Pega-
wai Eksekutif PKNS me-
ngambil tindakan supaya
kajian berkenaan dibuat.
“Saya sudah arahkan

PKNS segera dapatkan re-
sult (hasil) kajian, sebagai-
mana yang berlaku di Ulu
Klang tempoh hari. Mere-
ka akan turun dengan ka-
dar segera dan kos kajian
akan mereka tanggung.
“Kitaakanterimanasihat

daripada pihak bertang-
gungjawab jika perlu me-
mindahkan penduduk dan
perkara itu bergantung ke-
pada laporan kajian keada-
an rumah pangsa berkena-
an seandainya sudah tidak
selamat diduduki,” katanya
selepas majlis Townhall
Bandar Pintar dan Rendah
Karbon@Cyberjaya di sini,
semalam.
Beliau berkata, kerajaan

Selangor akan menunggu
laporan kajian itu bagi me-
mastikan samaada insiden

berlaku disebabkan per-
mukaan tanah atau struk-
tur bangunan.
Khamis lalu, seramai 67

penduduk rumah pangsa
PKNS Jalan Tun Razak,
Kampung Baru diarahkan
pindahsementarakeDewan
Serbaguna Kampung Baru
susulan kejadian tanah
mendap selepas hujan le-
bat.
Pada masa sama, Ami-

ruddin turut melancarkan
Garis Panduan Mam-
pan@Sepang (GPPMS) dan
aplikasi pintar I-Sepang
anjuran Majlis Perbanda-

ran Sepang (MPSepang).
Cyberjaya dipilih seba-

gai perintis bandarhijaudi
Malaysia pada 2009 dan
akan menjadi model ke-
pada pembangunan ban-
dar lain di negara ini.
Aminuddin berkata,

GPPMS yang dilancarkan
itu mempunyai tiga mat-
lamat iaitu selamat, bandar
pintar dan bandar rendah
karbon dan jika berjaya di-
laksanakanCyberjayaakan
menjadi sebuah bandar
mampan, selamat untuk di-
duduki dan berteknologi
tinggi pada masa depan.

Amirudin merasmikan majlis Townhall Bandar Pintar dan
Rendah Karbon@Cyberjaya, semalam.

(Foto Mohd Fadli Hamzah/BH)
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Selangor ada potensi singkir Johor
Darul Ta’zim (JDT) pada separuh akhir

kedua PialaMalaysia di Stadium
Shah Alam, Sabtu ini jika beraksi lebih

baik berbanding aksi pertama.
Lihat muka 63

JDTboleh rebah
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OlehZulfaizanMansor
zulfaizan@bh.com.my

Kuala Lumpur: Persembahan
pada separuh akhir pertama
Piala Malaysia di Stadium Tan
Sri Hassan Yunos, Sabtu lalu
membuktikanSelangorsebenar-
nya mampu menyaingi keheba-
tan Johor Darul Ta‘zim (JDT).
Apa tidaknya, ketika bebera-

pa pihak menjangkakan Hari-
mau Selatan akan memperoleh

bekalan selesa di gelanggang
sendiri, sebaliknya Red Giants
hanya tewas tipis 2-1.
Bekas pengendali skuad ke-

bangsaan, Wan Jamak Wan
Hassan juga turut menganggap
satu gol tempat lawan yang di-
peroleh Selangor memberikan
sedikit kelebihan buat mereka
bagimengharungi aksi kedua di
StadiumShahAlam, Sabtu ini.
Malah, diamenjelaskan tidak

mustahil untuk anak buahB Sa-
thianathanmenyingkirkan JDT
di separuh akhir dengan kedua-
duapasukankinimemiliki pelu-
ang 50-50.
“Kita lihat JDT lebih menga-

wal keseluruhan perlawanan
(separuh akhir pertama), tapi

komitmen yang diberikan pe-
main Selangor begitu tinggi.
Kalau tidak kerana sedikit ke-
alpaan di bahagian pertahanan,
saya rasa perlawanan itu mung-
kin berkesudahan seri.
“Walaupun sudah lama Se-

langor tidak mengecapi kejaya-
an, tapi rekod masih dipegang
mereka dan saya yakin Selangor
juga akan mendapat semangat
tambahan daripada penyokong
sendiri.
“Cuma JDT ini satu pasukan

yang seimbang di setiap posisi
dan dengan pengalaman serta
kualiti pemain mereka, saya
rasa mereka tidak gentar untuk
bertandang di tempat lawan,“
katanya kepada BH Sukan, se-

malam.
Mengulas mengenai perte-

muan Pahang dan Kedah pula,
Wan Jamak menjelaskan Pa-
hangmempunyai kelebihan ber-
dasarkan keputusan seri 3-3
yang diperoleh pada aksi per-
tama di Stadium Darul Aman,
Sabtu lalu.
“Pahang berjaya menjaring

tiga gol di sana (Alor Setar), jadi
kita boleh lihat kekuatan me-
reka. Tapi Kedah juga berjaya
mendapatkan tiga gol.
“Kita anggap perlawanan ini

0-0 dan pasukan mana yang me-
lakukan kesilapan akan dihu-
kum.Tapi saya sebenarnya suka
melihat JDT berdepan Pahang
di final,” katanya.

Pahangmiliki
kelebihan
ke atas Kedah

Pertembungan antara pemain
JDT, Mauricio Nascimento dan
pemain Selangor, Santos pada
perlawanan separuh akhir
pertama Piala Malaysia.
(Foto FB Johorsoutherntigers )

Selangormampusingkir JDT
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SABTU
SEPARUH AKHIR KEDUA
PIALA MALAYSIA

Selangor (1) mln JDT (2)
(Std Shah Alam, 9mlm)

Pahang (3) mln Kedah (3)
(Std Darul Makmur, 9 mlm)
* Keputusan separuh akhir
pertama dalam kurungan

‘Misi dapatkan
jaringan awal’
Kuala Lumpur:Memburu gol
awalmenjadimisi Selangor pada
aksi separuh akhir kedua Piala
Malaysia berdepan JohorDarul
Ta‘zim (JDT) di StadiumShah
Alam, Sabtu ini.
RedGiantswajibmendapat-

kan kemenangan untukmara
ke pentas final selepas tewas 1-2
kepadaHarimau Selatan pada
aksi pertama di StadiumTan Sri
HassanYunos, Sabtu lalu.
Tonggak pertahanan Sela-

ngor, Syahmi Safarimenjelaskan
jaringan awal sangat penting buat
pasukannya ketika ini selepas
JDThadir ke ShahAlamdengan
bekalan satu gol.
Bintangmuda berusia 21 tahun

itu berkata, dia dan rakan sepa-
sukan juga perlu beraksi dengan
disiplin lebih tinggi berbanding
ketika aksi pertama di Johor
Bahru.
“Motivasi kami berada pada

tahap yang baik dan perlumem-
beri fokus sepenuhnya untuk
perlawanan kedua di ShahAlam.
Bagi saya peluang untuk kami ke
finalmasih terbuka luas.
“Kami cuma perlu perbaiki

segala kelemahan yang ada.
Barisan pertahanan juga perlu
bersedia untukmengawal Diogo
Luis Santo yangmungkin akan
diturunkan Sabtu ini,“ katanya
kepadaBHSukan.
Diogo tidak berada dalam

senarai pemain JDTketika aksi
pertama kerana cedera.
Selain itu, Syahmi sangat

mengharapkan seluruh penyo-
kong dapatmemenuhi Stadium
ShahAlamdanmemberikan
sokongan padu kepada Selangor.
“Sorakan dan sokongan padu

daripada penyokong pasti akan
menambahkan lagi semangat
semua pemain untuk bermain
mati-matian bagimerebut tiket ke
final,” katanya.

Syahmi
Safari
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SUASANA hiba menyelubungi majlis menyambut ketibaan 26 kakitangan PKNS yang terbabit dalam kemalangan di Turki, semalam.

Oleh Nur Lela Zulkipli
nurlela@hmetro.com.my

Shah Alam

Suasana hiba menyelu-
bungi perkarangan ba-
ngunan Ibu Pejabat

Perbadanan Kemajuan Ne-
geri Selangor (PKNS) apabila
27 kakitangan syarikat itu
yang terselamat dalam ke-
malangan di Turki minggu
lalu tiba di sini, semalam.
Semua 26 kakitangan itu

tiba di Lapangan Terbang
Antarabangsa Kuala Lum-
pur (KLIA) dari Teheran jam
10 pagi sebelum bergerak ke
Ibu Pejabat PKNS dengan
menaiki bas untuk bertemu
ahli keluargadankakitangan
PKNS yang sedangmenung-
gu.
Kesedihan turut terpancar

pada wajah lebih 500 kaki-
tangan PKNS yangmasih te-
rasa akan kehilangan rakan
sekerja, Azalan Miswan, 50,
yang maut dalam kemala-
ngan berkenaan ketika da-
lam perjalanan dari Pamuk-
kale ke Cappadocia.
Ketua rombongan, Asana

Ali, 58, mengakui masih ti-
dak boleh melupakan keja-
dian berkenaan yang berlaku
terlalu pantas sehingga
mengorbankan rakan baik-
nya yang dikenali dengan si-
kap suka membantu orang
ramai itu.
“Saya mengenali arwah

sejak kami bujang, kami sa-
ma-samamembina keluarga
dan kerjaya sepanjang di

PKNS. Sudah tentu saya
akan rindukan dia.
“Arwah juga suka mengu-

sik dengan sering ‘miss call’
rakan sekerja yang sedang
sibuk di dalam mesyuarat.
Saya akan rindukan tinda-
kan arwah yang selalu hi-
burkan rakan-rakan,” kata-
nya yang juga Pengurus Ju-
alan Hartanah PKNS di sini,
semalam.
Ditanya mengenai peru-

bahan sikap arwah, Asana
hairan mengapa Azalan
menjadi pendiamsebaik tiba
di Turki sedangkan dia seo-
rang yang ceria.
“Saya sempat bertanya ke-

pada isteri yang turut me-
ngikuti rombongan kenapa
arwah diam saja. Ketika itu
tidak mengesyaki apa-apa

kerana mungkin arwah
mempunyai alasan tersen-
diri.
“Namun, itu petanda ar-

wah mahu meninggalkan
kami semua. Sukar untuk
saya terima ketentuan ini,
namun Allah SWT sudah
menentukan apa yang ter-
baik dan kita semua wajib
menerimanya dengan reda.
“Arwah juga pada awalnya

berat hati untuk ke Turki
kerana jika mengikut peran-
cangan awal, kami sepatut-
nya ke Maghribi, namun ada
halangan lain,” katanya.
Seorang lagi peserta rom-

bongan, Mohd Fahmy Ba-
harudin, 39, berkata, dia
orang pertama yang menye-
dari bunyi geselan besi di
bahagian belakang bas ber-

kenaan.
“Saya duduk di bahagian

belakang bas dan terdengar
bunyi besi yang bergesel.
Saya kemudian me-
maklumkan kepada
pemandu bas se-
belum dia ber-
henti di stesen
minyak ber-
hampiran
untuk me-
meriksa
punca bunyi
berkenaan.
“Selepas

pemandu bas
yakin tiada ma-
salah, kami me-
neruskan perjala-
nan kira-kira 10
minit sebelum bas
berkenaan hilang

Hiba sambut mangsa
27 kakitangan PKNS terselamat dalam kemalangan di Turki pulang
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Shah Alam: “Saya kehilangan bapa dan
sahabat. Sejak saya bekerja di sini (PKNS)
lima tahun lalu, arwah banyak mengajar
saya erti kehidupan.”
Itu kata Pegawai Undang-undang

Perbadanan Kemajuan Negeri Selangor
(PKNS) Ahmad Hazim Ramli, 31, yang sukar
menerima hakikat bahawa insan yang tidak
putus memberinya nasihat sudah pergi
meninggalkannya buat selama-lamanya.
“Pada hari kejadian, saya berada di rumah

dan melihat berita kemalangan di Turki
membabitkan kakitangan PKNS dan seorang
maut iaitu arwah Azalan.
“Saya tidak percaya yang maut itu adalah

arwah kerana ejaan nama lain, namun
semuanya terjawab apabila ramai rakan
kerja menghubungi saya supaya bersabar
menghadapi kehilangan ini,” katanya.
Katanya, kakitangan lain juga kagum

dengan arwah yang sentiasa aktif dalam
sukan sepak takraw dan bola tampar
biarpun sudah berumur.
“Di sini kami ada pasukan sepak takraw

yang diberi nama ‘Anak-anak Azalan’. Ini
kerana mereka mendapat latihan daripada
Azalan yang aktif bersukan,” katanya.
Katanya, kali terakhir dia berjumpa Azalan

adalah pada 12 Oktober lalu pada hari sama
arwah berangkat ke Turki.

Umpama hilang bapa, sahabat
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MOHD Azizi (kiri) menyambut kakitangan PKNS yang terbabit
dalam kemalangan di Turki, semalam.

kawalan dan terbabas me-
masuki parit,” katanya.
MenurutMohdFahmy, ke-

tika kejadian, peserta rom-
bonganpanik danmahume-
nyelamatkan diri ma-
sing-masing, namundia ter-
lihat kelibat arwah Azalan
yang tidak bergerak,
sekali gus me-

nguatkan nalurinya bahawa
rakannya itu sudahmening-
gal dunia.
“Saya cuba selamatkan pe-

serta yang cedera untuk ke-
luar dari bas bagi mengelak
perkara yang lebih buruk
berlaku, namun saya lihat
Azalan tidak bergerak de-
ngan keadaannya tersepit,”
katanya.

Shah Alam: Ketua Pegawai
Eksekutif Perbadanan Ke-
majuan Negeri Selangor
(PKNS), Datuk Mohd Azizi
Mohd Zain menyifatkan pe-
mergian kakitangannya,
Azalan Miswan, 50, dalam
kemalangan di Turki ming-
gu lalu sebagai kehilangan
besar bagi syarikat berke-
naan.
Malah, Allahyarham Aza-

lan yang juga Eksekutif Ju-
alan Hartanah PKNS diang-
gap sebagai role model ke-
pada kakitangan syarikat itu
berikutan sikapnya yang su-
ka membantu dan komited
dalam pekerjaannya.
“Saya dimaklumkan baha-

wa arwah Azalan antara pe-

kerja yang banyak menyum-
bang kepada keuntungan
syarikat dari segi penjualan
hartanah.
“Arwah juga dikatakan su-

ka membantu pembeli har-
tanah dari awal hingga akhir
proses permohonan pinja-
man kerana mahu melihat
ramai rakyat memiliki kedi-
aman sendiri. Tidak kira be-
rapa pun harga rumah itu.
“Ia satu kehilangan yang

besar buat PKNS kerana pe-
kerja sebegini yang kami
mahukan dalam organisasi.
Apabila sayamengetahui ar-
wah terkorban, ia memberi
kesan mendalam kepada ka-
kitangan dan syarikat,” ka-
tanya.

Pemergian satu
kehilangan besar

Headline Pemergian satu kehilangan besar
MediaTitle Harian Metro
Date 22 Oct 2019 Color Full Color
Section Setempat Circulation 112,705
Page No 21 Readership 338,115
Language Malay ArticleSize 186 cm²
Journalist N/A AdValue RM 7,299
Frequency Daily PR Value RM 21,897



Oleh Samadi Ahmad
cnews@nstp.com.my

Cyberjaya

Kerajaan Selangor su-
dah mengarahkan
Perbadanan Kemaju-

an Negeri Selangor (PKNS)
menjalankan kajian terpe-
rinci insiden tanah mendap
di kawasan Rumah Pangsa
PKNS Jalan Tun Razak,
Kampung Baru di Kuala
Lumpur.
Menteri Besar Amirudin

Shari mahu PKNS menyi-
apkan kajian itu segera dan
kosnya ditanggung agensi
itu.
Katanya, laporan kajian

itu akan memastikan sama
ada ia berlaku disebabkan
permukaan tanah atau
membabitkan struktur ba-
ngunan.
“Kami akan menerima

nasihat daripadapihakber-
tanggungjawab jika perlu
memindahkan penduduk
danperkara itu bergantung
kepada laporan kajian ke-
adaan flat berkenaan se-
andainya tidak selamat un-
tuk diduduki,” katanya
pada sidang media selepas
perasmian Majlis Townhall
Bandar Pintar dan Rendah
Karbon@Cyberjaya anjur-
an Majlis Perbandaran Se-
pang (MPSepang) di sini,

semalam.
Turut hadir, Yang Diper-

tua MPSepang Mohd Fauzi
Mohd Yatim dan Timbalan-
nya Muhammad Hafiz Sha-
ari.
Jumaat lalu 15 keluarga

membabitkan 62 pendu-

duk dipindah dan ditem-
patkan di Pusat Peminda-
han Sementara Dewan
Serbaguna Kampung Baru
Jalan Hamzah susulan ke-
jadian tanah mendap yang
dikesan lewat petang
Khamis.

Sementara itu, Dewan
Bandaraya Kuala Lumpur
(DBKL) akan memanggil
Institut Kerja Raya Malaysia
(IKRAM) bagi memutuskan
tahap keselamatan flat ber-
kenaan.
Terdahulu, Amiruddin

melancarkanGaris Panduan
Mampan@Sepang (GPPMS)
dan aplikasi pintar I-Sepang
anjuran MPSepang.
Cyberjaya dipilih sebagai

perintis bandar hijau di Ma-
laysia pada 2009 dan men-
jadi model kepada pemba-
ngunan bandar lain di ne-
gara ini.
Amiruddin berkata,

GPPMSyangdilancarkan itu
mempunyai tiga matlamat
iaitu selamat, bandar pintar
dan bandar rendah karbon.
Katanya, jika berjaya di-

laksanakan Cyberjaya akan
menjadi bandar mampan,
selamat untuk diduduki dan
berteknologi tinggi pada
masa depan.

Kaji segera
tanah mendap
MB Selangor mahu laporan kajian flat PKNS

AMIRUDIN (kiri) ketika merasmikan majlis Townhall Bandar
Pintar Dan Rendah Karbon@Cyberjaya.
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MB arah PKNS buat kajian
CYBERJAYA - Perbadanan Kemajuan Negeri Sela-
ngor (PKNS) akan membuat kajian berhubung kesan 
retakan yang berlaku di Flat PKNS Jalan Tun Razak, 
Kuala Lumpur baru-baru ini.

Menteri Besar Selangor, Amirudin Shari berkata, 
pihaknya telah mengarahkan PKNS untuk turun 
segera ke lokasi kejadian bagi membuat kajian sama 
ada retakan itu melibatkan bahagian permukaan atau 
struktur yang mengundang risiko bahaya kepada 
penduduk di sana.

Menurutnya, beliau juga akan mendapatkan na-
sihat daripada badan berkaitan terlebih dahulu sama 
ada penduduk di situ perlu dipindahkan ekoran ke-
jadian terbabit.

“Kita belum dapatkan laporannya lagi tapi saya 
telah arahkan PKNS untuk segera turun dan mem-
buat kajian tentang kesan kejadian itu.

“Kos kajian akan ditanggung oleh PKNS dan jika 
perlu pemindahan, kita akan dapatkan nasihat dari-
pada badan berkaitan dulu,” katanya pada sidang 
akhbar selepas merasmikan Majlis Townhall Bandar 
Pintar dan Rendah Karbon@Cyberjaya yang berlang-
sung di Cyberview Lodge Resort & Spa di sini sema-
lam.

PKNS akan membuat kajian berhubung kesan retakan di Flat 
PKNS Jalan Tun Razak dalam tempoh segera.
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Bimbang rumah 
retak, banjir kilat

Penghuni Flat 
PKNS Jalan Tun 

Razak mahu 
pihak berkuasa 
ambil tindakan 

MUHAMMAD 
AMINURALIF MOHD ZOKI

KUALA LUMPUR

“S ekarang musim 
hujan, kami me-
mang benar-

benar risau.” 
Itu antara luahan pen-

duduk di Flat Perbadanan 
Kemajuan Negeri Selangor 
(PKNS) Jalan Tun Razak di 
sini yang terpaksa berde-
pan dengan masalah banjir 
kilat dan keretakan di ting-
kat bawah flat berkenaan.

Penduduk, Hazarina 
Zaini, 45, berkata, masalah 
keretakan itu mula ketara 
ketika berlaku banjir kilat 
pada 18 Oktober lalu.

“Kalau diikutkan dua 
kali kawasan ini mengalami 

banjir kilat. Kali pertama 
pada 1 Oktober dan kedua 
pada 18 Oktober, masa kali 
kedua jalan di antara se-
buah blok di sini mendap.

“Ruang tamu rumah 
saya juga retak pada baha-
gian bawah siling dan din-
ding, agak menakutkan 
kerana ia makin membe-
sar,” katanya kepada Sinar 
Harian di sini semalam.

 Seorang lagi pendu-
duk, Azamhadhir Hashim, 
39, berkata, dia mengetahui 
masalah keretakan itu se-
telah diberitahu jirannya.

“Masa banjir kilat 18 
Oktober lalu, saya dan ke-
luarga pergi ke pusat pe-
mindahan dan selepas ban-
jir surut baru saya sedar 
rumah saya juga retak.

“Bahagian lantai nam-
pak macam sedikit men-
dap,” katanya.

Dalam pada itu, Nura-
ziah Abdul Manan, 55, 
berkata, setiap kali hujan 
dia sememangnya risau 
sekiranya kawasan ini di-
landa banjir kilat lagi.

“Kalau hujan saya me-
mang risau, takut banjir 

lagi. Saya juga takut din-
ding yang retak ini makin 
besar.

“Saya berharap pihak 
berwajib dapat ambil tin-
dakan secepat mungkin 
bagi mengatasi perkara 
ini,” katanya.

Pada 18 Oktober lalu, 
beberapa keluarga di flat 
berkenaan diarah berpin-
dah ke pusat pemindahan 
sementara (PPS) di Dewan 
Serbaguna Jalan Hamzah, 
Kuala Lumpur selepas ber-
laku tanah mendap di ru-
mah mereka di sini.

Penduduk menunjukkan keadaan jalan yang mendap di Flat PKNS Jalan Tun Razak semalam.
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LONG WAIT 
The escalators at PKNS 
Complex in Shah Alam 
have been out of order 
for almost six months, 
causing inconvenience to 
shop owners and visitors 
>4 

An escalating problem 
Visitors and shop owners of PKNS Complex in Shah Alam 
say escalators have been out of order for almost six months 
By CHRISTINA LOW-
christinalow@thestar.com.my 

IT HAS been almost six months since a set 
of escalators in the busy PKNS Complex in 
Shah Alam came to a halt. 

Although the building has four levels, the 
escalator only goes up to level one. 

To get to the remaining.floors, workers 
and visitors can use lifts and staircases 
from there. 

"It is very inconvenient for those who 
want to visit certain shops on level one," 
said Subang Jaya resident William Dennis. 

Dennis who was visiting his dentist said 
he had to walk further to take a different 
escalator or the staircase at the end of the 
building. 

The lifts are usually occupied by visitors 
heading to higher floors, making it even 
more difficult for disabled patrons on 
wheelchairs. 

"The escalators were blocked with barri-
ers, so we cannot even use them to walk up 
to the first floor. 

"What if there is an emergency or fire," 
he said, adding that many shop operators 
would have to scramble to staircases locat-
ed far from their stores. 

Shahida Abdullah, who manages a bou-
tique on the same floor, agreed that the 
escalators had been out of service for some 
time. 

"Previously the management will fix it 
but this time they don't seem to be doing 
anything yet," she said. 

Since the escalators broke down, 
Noraishah Abdul Hamid resorted to using 
the staircase. 

"It is only one floor, so I am okay with 
walking up the stairs," said the accessories 
shop operator. 

Although the building has five other esca-
lators in different parts of the complex, 
shop operators located in the middle are the 

A set of escalators 
at the PKNS 
Complex has been 
ou t of o rder since 
June this year. 
- Photos: ART 
C H E N / T h e Star 

ones who are most affected by the faulty 
escalators. 

The corporate communication depart-
ment of PKNS Real Estate Sdn Bhd, which 
manages the building, said the manage-
ment was in the midst of planning to repair 
one of the faulty escalators while the one 
next to it would be converted into a stair-
case. 

The management has also begun the ten-
der process to change the escalator. 

"Once the tender is completed, it will take 
us another six months to complete the 
installation," read the statement. 

Meanwhile, construction to replace the 
old escalator with a new staircase will begin 
in November. 

C H E N / T h e Star 

The l i f ts t o f loors 
above the f i rs t level 
s tar ts f r o m Level 1. 
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MEET THE PEOPLE 
Shah Alam City Council (MBSA) has 
planned a line-up of activities for its 
19th anniversary celebration this 
month and one of them is for 
stakeholders to lodge complaints, 
comments or suggestions to MBSA 
this Oct 30 at SACC Mall, Section 
14. The public can also get a 50% 
discount on selected compounds 
besides a reduction in parking fines 
down to RM30. 
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MediaTitle The Star
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Language English ArticleSize 23 cm²
Journalist N/A AdValue RM 552
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Selangor MB: Show proof of plot to topple govt 
KUALA LUMPUR: A call by the 
Selangor Mentri Besar to show 
proof of a plot to topple the govern-
ment via "back door" has added a 
twist to the controversy. 

While DAP and PKR secre-
tary-general Datuk Seri Saifuddin 
Nasution Ismail asserted their 
claims of such a plot, Mentri Besar 
Amirudin Shari's insistence for 
proof has raised eyebrows as he is a 
supporter of PKR deputy president 
Datuk Seri Azmin Ali, who is known 
to have differences with Datuk Seri 
Anwar Ibrahim. 

"If there is proof, bring it up to 
the Pakatan Harapan council and 

discuss the matter properly. 
"If the issue is left floating with-

out a solution, it will only cause 
unnecessary worry for the two-
year-old government that came into 
power with a lot of hope, " he told 
reporters yesterday. 

Meanwhile, former Umno 
vice-president Datuk Seri 
Hishammuddin Hussein has once 
again denied that he is a player in 
the supposed plot. 

He said that Pakatan's allegations 
of a backdoor government being 
plotted were a reflection of its own 
insecurity and internal problems. 

Pakatan, he said, should not 

blame him, Umno or Barisan 
Nasional. 

'You have to sort out your own 
problems internally," he told report-
ers. 

He challenged Saifuddin to back 
his statements. 

"These are just speculation. I feel 
they are very insecure 

"They are scared of their own 
shadow and when they are wor-
ried, they blame others and do not 
reflect on themselves," he claimed. 

It was reported that PKR had 
insisted that it had sufficient evi-
dence to prove that a plot exists to 
remove DAP and Amanah from the 

government, despite an earlier 
denial by Hishammuddin that he 
was behind the plan. 

Saifuddin said yesterday that 
"concrete evidence" of such efforts 
would be made known. 

"When the time, comes, we will 
disclose whatever we have," he 
said. 

DAP adviser Lim Kit Siang 
claimed in a statement that the 
"desperation" to bring down the 
Pakatan government was because 
of the High Court's impending deci-
sion on Nov 11 on whether the 
prosecution had established a 
prima facie case against Datuk Seri 

Najib Razak's SRC International 
case. 

He claimed that the Umno and 
PAS conspirators wanted to cause 
the downfall of the government, as 
it could no longer use the no-confi-
dence motion in Parliament to 
achieve its means. 

Lim also claimed that attempts to 
link DAP to the liberation Tigers of 
Tamil Eelam organisation was part 
of the attacks against the Pakatan 
government. _ . 
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曼械
(吉隆坡M日讯）公正党高渊 

区国会议员拿督曼梳今午在国会 

下议院辩论途中，不支晕倒，议 

会宣告暂停！

原本脸色看起来有少许苍白的 
曼梳，今午参与2020年财政预算 

案辩论，直到巫统笨珍区国会议 

曼梳放缓速度回答，口齿不清， 

随后更晕在座位上。

在身旁的公正党梳邦区国会议 

员黄基全，试著将曼梳扶起唯不 

果，副议长倪可敏于是立即暂停 

议会，指示国会工作人员请医生 

就医。

员拿督斯里阿末马斯兰提问后， 在等待国会医生进入议会厅 

时，倪可敏也不忘询问议会厅 

■曼梳（坐轮椅者）稍作休息后恢复清醒，被送到国会诊所接受治疗。

里是否有医生国会议员，此时 

行动党古晋区国会议员俞利文

<基于事°发突然，倪可敏援引 

议会常规宣布休会。曼梳也在 

众人协助下离开议会厅。

坐輪椅去國會診所

超过5分钟后复会，倪可敏劝 

请众议员必须多喝水，辩论时 

也不必长篇大论。

此外，得知曼梳晕倒后，副 

首相拿督斯里旺阿兹莎也立即 

到国会诊所探望他，她向媒体 

汇报当时情况，也说曼梳一切 

安好，或许是低血压所致。

苏醒后的曼梳，坐著轮椅在 
下午3时55分推去国会诊所，还 

笑著向媒体打招呼，表示自己 

安好。

据悉曼梳被送往邻近的国家 

心脏中心接受检查。

这也非首次发生国会议员辩 
论途中晕倒事件，于2016年4 

月，在时任国内贸易、合作社 

及消费部长拿督斯里韩查再 
努丁总结201 5年公司法案一读 

时，雪邦区国会议员莫哈末哈 

尼苔与部长激烈争论约10分钟 

后，因身体不适无法站立，被 

紧急送院治疗。
送到国会诊所接受治疗。

初步懷疑低血壓
^■二^动党古晋区国会议员俞利 

1」文初步怀疑，曼梳很可能 

是低血压才会晕厥，不过还需 

要到医院作进一步检查，才能 

鉴定真正的原因。

公正党礼让区国会议员赛依 

布拉欣则说，同为国会议员， 

也是曼梳的朋友，有必要给予 

援肋。

“当看见这样的情况，必须

要尽快挺身而出。我很庆幸他 

的情况还良好。”
他也呼吁其他国会议员在辩 

论时不要太过压力。

另外，原本正在开会的妇 

女、家庭与社会发展部副部长 

杨巧双在接获通知后，立刻赶 

到国会诊所外等候最新消息， 

并向媒体借电话观看议会厅内 

的辩论视频，了解事发经过。
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骨痛熱症暴增雜周德突屬
(吉隆坡2i日讯）卫生部长 

拿督斯里袓基菲里阿末指称， 

骨痛热症暴増现象并非只发生 
在我国，骨痛热症増加1至8倍 

的国家与地区，还有新加坡、 

菲律宾、柬埔寨、寮国、越 
南、中国和台湾。

他说，截至今年9月2]日，累 
积的骨痛热症有9万7834宗，这 

比2018年同期的5万3683宗，増 

加了 82.2。。或 4 万4151 宗.

“累积死亡病例有143宗，这 

比2018年同期的88宗，増加了 

62.5% 或 55 宗。”

袓基菲里阿末上周四（17 

日）在国会下议院，如是以书

面回答公正党答东埔国会议员 

努鲁依莎的提问。
袓基菲里阿末说，5个最多 

骨痛热症案例的州属有雪州 
(5万4446宗）、吉隆坡与布城 

(1 万2244宗）、柔佛（8401 

宗）、吉兰丹（4357宗）、沙 

巴（3887宗）与槟城（3574

\也1兑，其余的10个州属则有 
少于3000宗骨痛热症。

“要防范骨痛热症发生和死 

亡病例，各阶层人士，包括在 

座的各国会议员等人，都应该 
采取一系列的防范措施。”
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■士毛月市区往旧万宜路的铁桥提升为柏 
油路后，己有驾驶人士迫不及待试用。

-_____—

■商家要求建沟 
渠，以防水灾。

林雁芳

(士毛月21日訊） 

士毛月市区往旧万宜 

路的桥梁提升工程已 

竣工，预料10月28日 

正式开放通车。

这项提升工程把原有 
的军用铁桥提升为柏油 
路，由乌冷工程局负责 
进行工程，有关工程从 
一年多前开始施工，施 
工期间封桥，也影响士 
毛月市区的交通。

之前驾驶人士从士毛 
月路红绿灯进入市区 
后，必须转入商业中心 
转一'圈，再往旧万宜方 
向，导致商业中心交通

阻塞。

s°著这项提升工程完 
成后，料市区的交通可 
在下周一后恢复如常。

耗資7Q0萬令吉

虽然提升后的桥梁正 
式开通日期是28日，但 

这两天已有许多驾驶人 
士迫不及待使用新路， 
不过，市区红绿灯前的 
改道交通指示未撤除。

公正党加影市议员哈 
纳菲向《中国报》记者 

指出，这项耗资700万令

颂圆
吉的工程在去年509大选前动工，提 

升为柏油路后，也加宽道路，从士 
毛月市区往旧万宜有两条车道，反 
方向则一条车道。

他解释，最初建议是兴建4条车 

道，但由于工程局拨款有限，最后 
只能提升为3条车道。

“当局考虑到驾驶人士也可以从

d：毛月仙特拉的马银行前面驶出， 
而决定旧万宜往士毛月市区方向只
保？3——冬主4首 ”

他说^这条°道路是士毛月市区主 
要道路，市议会和工程局为了方便 
民众使用而提升，除了加宽，也増 
设街灯，提升道路安全。

■从新村路口驶上桥梁的驾驶人士要注意反方向车辆。

橋樑提高看不到反方向車輛

■哈纳菲（右起）与道菲，到现场巡视桥梁工程。 ■桥底加了一个巨型沟，好让河水顺利排放。

■^路提升后，桥梁高度也 
M提高近3公尺，驾驶人士 

从土毛月市区往旧万宜时， 
看不到反方向车道的车，当 
地商家认为道路很危险。

当地一名不署名商家指 
出，驾驶人士上桥时看不到 
反方向车辆，桥的另一边还 
有一个新村路口，从这个新 
村路口驶上桥梁时，若驾驶 
人士一时大意越过车道，便 
很容易与反方向车辆正面相 
撞。

另外，商家也建议工程

局，在桥梁下兴建排水沟， 
否则桥梁増高后，雨水恐怕 
会往下流入桥边的商店。

另方面，士毛月新村村长 
颜闻昌说，他周一早上接到 
消息，有村民声称昨晚桥上 
发生碰撞意外，不过，有关 
车祸未经证实。

他说，之前的军用铁桥用 
了 10多年，由于军用铁桥只 
供临时使用，但都用了那么 
多年，而且也已经陈旧，桥 
梁迫切需要提升。
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大臣：地方政府節能低碳

人民環锞意識
(赛城w日讯）雪州大臣阿米鲁 

丁指出，州内每个地方政府各有节 

能低碳计划的相关议程，人民的环 

保意识逐渐抬头，将为政府的努力 

带来显著成果。

他举例如莎阿南市政厅推动电动巴士、 

巴生市议会提倡的少用冷气、资源回收活 

动，都证明雪州政府不仅仅只重视州属基 

建与经济发展，但也不忽略节能低碳课 

题。

他指出，雪州人民对环保与低碳意识逐 

渐抬头，例如积极参与地方政府举办的无 

车曰活动，尽管如此，人民在环保教育方 

面仍需有进步的空间，因此州属地方政府 

机构、县与市议员、县长与村长、清真寺 

与校方的互相配合，是十分重要的。

雪州精明巴士反應好

阿米鲁丁今日在赛城Cyber view度假 

村，出席雪邦市议会举办的“精明与低 

碳城市”研讨会，及推介雪邦市议会 
i-Sepang手机应用程序和雪邦可持续发展 

指南（GPPMS)，这么指出。

出席者包括雪邦市议会主席莫哈末华 

兹、众市议员与发展商代表。

■阿米鲁丁（左6起）、莫哈末华茲 

与发展商及企业代表，推介雪邦可 
持续发展指南。

州大臣阿米鲁丁已指录讀州发 
展机构（POS)，针对数曰 

前敦拉萨路甘榜荅鲁雪州发展机构 
(PKNS)组屋发生地陷事故展开调 

查，相关报告上尚未出炉。

阿米鲁丁说，他已指示该机构总 
执行长立即采取行动，针对组屋地 

陷展开调查，以确定是否危及组屋 

建筑结构。
本月17日晚，敦拉萨路下起大 

雨，民防部队巡视水灾黑区发现甘 

榜荅鲁雪州发展机构组屋发生地陷 

事故，马上向吉隆坡市政局投报， 

市政局漏夜下令居民迁离组屋，他 
们于凌晨1时2 0分被安顿在临时中 

心。

■阿米鲁丁（前右2)与莫哈末华茲（右）在大会吉祥物陪同 
下，推介雪邦市议会1-Sepang手机应用程序。

組新政府說法
米鲁丁指出，要求“组织 

^ J一个没有民主行动党和 

诚信党的中央政府”说法的人 

士，必须提出确凿证明，否则 

即是不实言论，这是非常不负 

责任的。

他说，若有中央政府可以排 

除民主行动党和诚信党的证 

明，希联理事会将会深入探

讨，必须马上中止这种不实言 

论，若继续散播将会造成国家 

与社会不安。

他指出，希盟执政中央政府 

迈入第二年，政府正在逐步履 

行政治承诺，这也是诚信党获 

取希盟盟党信任的最佳时机。

“希望中央政府能做出决 

定，循解决方案中止这种不当

的行为（组织排除民主行动党 

和诚信党的中央政府）。” 

国内近期盛传指前巫统副主 

席拿督斯里希山慕丁，尝试组

织一个没有民主行动党和诚信 

党的中央政府，然而却遭到首 

相敦马哈迪的打脸，并回应 

“他们可以尝试”。

ANI
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=1前，由外劳所非法开设的摊位数量及店铺的 

1=1数量因区而异，但涉及到的经济交易也不可 

忽视。

"据k，在外劳所经营的小贩摊位，部分是非法 

营业，还有部分是使用本地人的执照，还有部分 

则是已嫁给本地男子或娶本地女子之后，由其本 

地丈夫或妻子的名誉申请的小贩执照。

攤位數量因區而異
照营业，还有部分则是外劳申请准证及执照合法 

营业，有部分则是使用其本地丈夫或本地妻子的 

名誉申请执照开店做生意。

据悉，一些外劳在本地工作后，久而久之就渐 

形成该国籍人士聚集的地区，有者在初时是在茶 

室、小贩熟食摊位工作，之后则自当老板，经营

熟食生意〇

些1卜°劳经营的商店，大部分光顾的都是同国 

籍的人士或同乡，一些外劳也把小食肆开在商店 

的二楼单位。
在商店方面，只要是拥有执照，县市议会只能 

针对其他情况采取行动，包括阻碍五脚基空间、 

在店内饲养和宰杀鸡只、不卫生等。

同时，一些外劳在本地经营生意及当老板之 

余，也聘请其同乡工作。

■一些外劳所经营的手机摊位，售卖各式手机和配备，一般上光顾的都是以同乡居多。（档案照） ^ -

1

画

零響|||趣

有文告，可電郵至
newscentre@chinapress.com.my

im郭貞黎

商，有者更占领‘

(吉隆坡21日讯）外劳不仅局限于从事劳力工作了，目 

前雪隆多地区皆有外劳当小贩、开店做生意，甚至任批发 

山头”，成为缅甸、孟加拉、印尼小社区！

财政部长林冠英日前指政府严正看待，包 

括外国人在街头经营生意的“影子经济” 
(Shadow Economy)问题，因为影子经济规 

模，估计占据国内生产总值约21%，导致我国 

税收面临庞大亏损。

所谓“影子经济”又称:地I经济” 
(Underground Economy)，f之指国家 

无法实行税收管理与监I空的经济市场。

根据《中国报》了解，在雪隆一带的商业 

区、工业区、靠近工业区的廉价

组屋区、巴刹及批发市场一带，成为一些外 

劳聚集地区，也在当地形成其“小社区”， 

人数预计介于数百至上千人。

涉及外劳计有印尼、緬甸、孟加拉、尼泊 

尔等，从事小畈的摊位生意，开店营业的皆 

有，所涉及的生意计有小食肆及餐馆、杂货 

店、理发业、修车店、百 

货业及其家乡特产等。

Si

文轉C2 ♦

♦安邦再也市议员陈瑞雯

♦梳邦再也市议员叶国荣

据地方政府法令，外 

劳是不能在本地从事 

小贩行业，只有本地人才可以 

申请小贩执照，此政策主要是要| 

照顾本地中下阶层人士，让他们能 

从小贩行业中寻找生技。

至于外劳开店营业是被允许的，但 

他们必须要申请准证及执照等，才能 

够营业。

梳邦再也市议会在过去曾多次采取行 
检查一些小贩及商店，但有时也发现执照 

是本地人，但在柜台或位摊位的则是外劳，当执 

法人员查问时，他们都会声称是打工。

当遇到上述情况时，市议会将会要求执照的持有 

者到来解释，如果无法给予合理的答案，市议会就 

会吊销其执照。

市议会在这之前也曾关闭一些外劳开设的小食 

肆或“食堂”，以緬甸籍居多，即是在商店楼 

上开设小食肆，专门提供外送餐饮。
市议会面对执法人员有限的情况，而且是在 

有限的资源下进行取缔行动，执法权限也是相 

当的有限，真正的权力还是在移民局及内政部 

等。

_

“安邦再也

â
 !

♦士拉央市议员黄伟强

根
据早前一分报告，在

市议会管辖区 

内，外劳从事小贩、

开店营业的情况相当多，

< 〃廖尤其是在美华城（ Pandan

Mewah) 一带，也出现緬甸籍 

社区。

一般上，是以緬甸籍人士为 

主，其次则是印尼籍人士，主要 

是从事饮食业、杂货业等为主，

其他的还有修车厂等。

目前，上述外劳是在以其国籍人士常聚集的地区为营 

业的地点，因当地一些商家聘请一些外劳工作，当他们 

人数一多，久而久之就形成该外劳的小社区，也为应 

付同乡们的需求，形成外劳也在其社区做生意，顾 

客则是以其同乡居多。

虽然市议会已频采取行动对付外劳从事小贩行 
业，但市议会因受到权限的限制，只能以其涉及 

没有执照非法营业，开出罚单及充公物品。
当市议会采取检查行动时，在一些小店铺看 

到的是一些外劳，但执照是本地人，他们声称 

只是打工而已，让市议会有时也难以采取行 

动。

要取缔外劳非法营业问题，主要的权方还是 

在于移民局和内政部等，特别是在开放外劳政 

策上是必须要有一个整顿及长远的方案。

♦巴生市议员黄智荣

,f'ftilRQlllf

零'
4

■执法人员在执法时，是没有区分本地人或外劳，只 

要是非法小贩皆遭取缔。（档案照）

屬

:我国合法外劳中，有半 

数是在雪隆区，其余是在国内主 

要城市地区，还不包括一些非法外劳 

及到大马进行投资及营业的外劳。

在士拉央市议会管辖区内，外劳涉及小贩营 

业、开店经商的情况相当多，主要是涉及杂货、 

售卖蔬菜果瓜鸡鸭鱼牛羊、餐馆、小食肆等。
市议会在执法时，只要是涉及没有执照营 

业，都会受到对付，包括开罚单、充公物品 

和摊位等，没有去理违例者是否是本地人或外 

劳。

在±拉央市议会管辖区，外劳当小贩及开店营 

业的情况，主要是在巴刹、批发市场、廉价组屋 

-带、外劳聚集的地区等。

孟加拉及尼泊尔籍人士^^要是涉及从事 

小贩、杂货等，緬甸籍开设餐馆、 

食堂、小食肆等，另外中国籍 

及越南籍则是涉及特色 

餐馆、小食肆居 

多。

_J5人的焦点，是在外劳 

在本地开店营业，或从 
事小贩的工作，但当市议会展开 

检查行动时，发现一些执照是本地 
人士，但在摊位或店内的是外劳。

上述情况的发生，除了涉及使用本 

地人士名字，还有一些外劳是娶本地 

女子或嫁予本地男子，以致他们是使 

用其配偶名字申请执照，包括小贩执 

，照。

在巴生市议会管辖区内，外劳在本地营业的 

情况相当多，除了开店营业，也有部分是 

开设摊位，不排除也涉及非法营业的情 

?兄〇

i 也们大部分都是在其同乡为多的 

地区及社区从事生意，主要是以 

緬甸、孟加拉及印尼籍为主，

所售卖的包括杂货、熟食及 

其家乡特产等，顾客 

也是以其同乡 

为主》

■在外劳开设的店铺， 

(档案照）

ilfF

使用其国籍的文字。

:

丨也有一些组屋区有外劳所开设的商店。（档案照）

多數賣雜貨開食肆

要求持牌者解釋

乡
。

(

档
案
照

)

店
，顾
客
多
数
是
同

 

■
外
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营
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中國越南人園麗
♦文接封面 在茨厂街及武吉免登一 

带，有外劳租店从事门市生 

意，以孟加拉及巴基斯坦 

籍为主，售卖各类百货、手机、手提袋、鞋子 

等，其中部分财力雄厚的也从事批发生意。
此情况在富都路（LebQh Pudu)和敦陈修信 

路一带持续已久，也出现越来越多店是由外劳 

所经营，主要是以孟加拉、緬甸及尼泊尔为 

主，当地也成为外劳出没之处。

在吉隆坡批发公市毗邻的商业区，也成为緬 

甸人±聚集的地区，也有一些在商业区租店经 

营，以及一些在公市内外非法摆摊，涉及的人 

数也相当多。

位于士拉央旧批发公市外也成为一些緬甸人 

外
勞
小
社
區
不
容
小
覷

非法摆摊经营生意，以售卖蔬菜瓜果等为主。 

在隆市的半山芭巴刹一带，也有许多外劳开

摊售卖各类蔬菜瓜果等，以印尼籍人士居多， 

吉隆坡市政局也频展开取缔行动，对付外劳小贩 

和非法小贩。

在隆市一带一些广场也有一些外劳驻入，在广 

场租店售卖手机、手提电脑和维修电子产品等。

另外，中国及越南籍人士，主要都是在开店经 

营特色餐馆，或者在茶室、小贩中心等租摊位营 

业小食等。

根据地方政府法令，外劳并不能从事小贩行 

业，外劳则可根据程序申请准证和执照，还是可 

在本地开店营业。

■富都路（LEBOH PUDU) —带也有一些店铺是由外劳所经营。（档案照）

市議員：捉也捉不完
据各县市议员受访时说，只要 

1是没有执照营业，县市议会都 

将会当成非法小贩处理，不分经营者 

是本地或外劳。

根据一些县市议员接受询问时，皆 

坦言各县市议会都有出上述的情况， 

虽然县市议会已频采取行动，但还是 

无法全面学止〇

他们说，根is地方政府法令，外劳

是不能从事小贩行业，也 

无法申请小贩执照，部分 

外劳是非法营业，但有部 

分是持有他人持执照。

他们指出，在取缔行动时，发现 

外劳都是以他们是工人、执照是其丈 

夫或妻子等为理由。

“如果是小贩摊位，只要是非法经 

营，执法人员将会充公摊位，但因受 

到权限的制限，只能以非法营业的 

罪项采取行动，：主要权力还是在于移 

民局、内部政等。”
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大臣：2025年成精明州

雪積極推行減碳政策
(赛城21日讯）雪州 

大臣阿米鲁丁声称，雪 

州各地方政府分别以不 

同类型的减碳政策，确 
保雪州可在2025年达致 

精明州属的目标。

他出席雪邦市议会举 

办的"赛城精明及低碳 

城市市民大会”时提 

到，要达到先进州目 

标，州民在低碳方面须 

具备醒觉及知识，虽然

有部分州民已有相关醒 

觉，但仍不够全面，需 

透过政策及教育加以提 

升0

盼公交使用率达60%
他表示，各地方政府 

透过提供免费巴士服 

务、再循环运动、减少 

使用冷气运动及无车日 

等，作为提高民众的醒 

觉意识。

“市政厅所管辖的范 

围人□密集、发展蓬勃 
及工厂林立，因此碳排 

放量也相对较多。”

“据雪州精明交通系 

统统计，雪州目前的驾 

车及乘搭公共交通的比 
率是60 : 40，我们希望 

在2030年可提升公共交 
通使用率，并达至60% 

目标。"

"雪州精明巴士服务活 

动获州民青睐，州政府在 
提供免费巴士服务首年， 

仅有60万名乘客，惟目前 
的乘客量已提升至1500 

万人次。” （TKM)

■阿米鲁丁（左）及莫哈末法兹 

主持赛城精明及低碳城市市民大 
会，并推介“isepang”手机应用 

程式和2020雪邦旅游年。

1=1=| 邦市议会主席莫哈末 

法兹说，雪邦市议会 

自去年开始实施精明城市及 

低碳城市，放眼在2030年 

达到减碳40%的目标。

他声称，市议会拟定"雪 

邦永续发展指南”，涵盖把

法茲：放眼2030年減碳40%

雪邦打造成安全城市、精明 

城市及低碳城市的目标。

推出isepang应用程式

他提及，市议会推出及柜台工作量

"isepang”手机应用程 

序，让市民更方便缴付租 

金、抵押金及缴还门牌税 
等，同时也可减少使用纸张

“2020年为雪邦旅游 

年，市议会希望可吸引 

80%本地旅客，及20%外 

国旅客前来雪邦旅游，为 
市议会带来500万令吉收 

益。，，（TKM )
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(赛城21日讯）雪兰莪州 

务大臣阿米鲁丁指出，州 

内每个地方政府各有节能 

低碳计划的相关议程，证 

明雪州政府不仅重视州属 

基建与经济发展，更不忽 

略节能低碳课题。

他举例如莎阿南市政 

厅推动电动巴士、巴生市 

议会提倡少用冷气、资源 

回收活动，雪州人民对环 

保与低碳意识逐渐抬头， 

例如积极参与地方政府举 

办的无车曰活动。

翻、|低碳意识渐抬头

“尽
管如此，人民在环 

1 呆教育方面仍需有 

进步的空间，因此州属地方政 

府机构、县与市议员、县长与 

村长、清真寺与校方的互相配 

合，是十分重要的• ”

“精明与低碳城市”

阿米鲁丁今日在赛城 

Cybervievv度假村，出席气邦市 

议会举办的“精明与低碳城 

市”研讨会，及推介雪邦市议 

会i - Sepang手机应用程序和雪 

邦可持续发展指南 

(GPPMS)，这么指出。

阿米鲁丁指出，雪州一些 

人口稠密、高度发展、车流量 

高且工业活跃区，被视为碳排

放量高的区域，但随着人民， 

州政府做出努力，将有信心会 

获得回报。

“比如，州政府推行雪州 

精明巴士，旨在减少人民使用 

私人车辆而达到减碳目的，乘 

客fi反应良好，从初期50万 

人增至1500万人。”

出席者包拈雪邦市议会主 

席莫哈末华兹、众市议员与发 

展商代表。

调查敦拉萨路组屋地陷

针对敦拉萨路甘榜峑鲁雪 

州发展机构（PKNS)组屋数日

前发生地陷事故展一事，阿米 

鲁丁指已要求该机构总执行长

阿米鲁丁（左六起） 

雪邦可持续发展指南

莫哈末华兹与发展商及企业代表，推介

推广i-Sepang手机应用程式
阿米鲁丁说，雪邦市议 

会推广i-Sepang手机应用程 

式，让民众通过手机网络轻 

易掌握地方政府的资讯，也 

能上网缴付各类税务，不需 

前往市议会柜台付款。

“雪邦可持续发展指南， 

最要是针对安全城市、精明 

城市及低碳城市三大要素作 

规范，打造赛城成为安全、 

舒适乂高科技的城市。”

展开调查，碓定组屋的安全结 

构，相关报告尚未出炉。

本月17日晚，敦拉萨 

路下起大雨，民防部队巡视水 

灾黑区发现甘榜峑鲁雪州发展

机构组屋发生地陷事故，马上 

向吉隆坡市政厅投报，当局漏 

夜下令居民迁离组屋，他们于 

凌晨1时20分被安顿在临时 

中心。

^AN \

大臣：地方政府各有议程
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育群华中获30万拨款
通过 . \

适耕庄州 

i义员黄王黑 

林牵线，

教育部与 „ m%

福
20 ~
10万令

吉给育群国民型华文中学建设综合大楼。

黄瑞林说，育群华中目前正展开综合大楼建设工程， 

经费却一直无法凑足，因此积极协助向教育部和州政府申 

请拨款，雪州大臣阿米鲁丁日前已移交第一季教育拨款， 

教育部的20万令吉年度拨款，也在日前汇入董事部户头， 

可谓双喜临门。

他也透露，州内105间华小、4间独中，超过20间华 

中与教会学校共获得702万令吉，其中育群华中获得10万 

令吉，创下历年新高。
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雪财案1B提霣 
关法房屋曾鬵城市

吉隆坡21日讯| 2020年雪州财政预算案即将于11月1日提呈，

其中教育、房屋及青少年等领域，预计都将受到关注，同时也会 

继续带领雪州迈向精明州属前进！

雪州政府将于11月召开 

第14届第2季第3次议会，届 

时雪州大臣将于1日（周五） 

下午3时，提呈2020年雪州财 

政预算案，令雪州人民引颈 

期盼。

从过去雪州大臣及行政 

议员的访谈中了解，智慧城 

市、房屋及青少年等领域都 

是雪州2020年财案中会关注 

的要点。

就如雪州大臣阿米鲁丁 

过去曾透露，来临的2020年 

雪州财政预算案，将专注于 

把雪州发展为智慧城市，并 

且将采取多项举措，以放眼 

雪州2025年达致先锋智慧城 

市的愿景。

他也提到，州政府将探 

讨在2020州财案中，附增节 

约用水奖掖。

另外，涉及房屋的发展 

也受关注；掌握房屋及城市 

生活事务的行政议员哈妮扎 

指出，州政府将著重恢复搁 

置发展计划，并加速「我的 

雪兰莪房屋」的建设。

调整健康关怀计划

「州政府预计将为可负 

担房屋计划，设下先建设或 

同步展开的条件。」

雪州行政议员莫哈末凯 

鲁丁也相信，2020雪州财案 

不会忽视青少年所需，并促

请青少年届时应懂得把握机 

会，多自我充实。

行政议员西蒂玛利亚也 

披露，雪州财案在妇女保障 

活动方面，可能有所增加， 

健康关怀计划则会调整。

此外，雪州惠民福利计 

划是否有所调整，也是大部 

分人民所关注的重点事项， 

尤其如今免费水及乐龄亲 

善基金等机制已做出调整， 

接下来是否还有另一波的改 

善，备受关注。

另外，雪州议长兼适耕 

庄州议员黄瑞林也相信，雪 

州大臣所提呈的将是一份以 

民为本的预算案，为带领雪 

州迈向另个高峰做好准备。
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轮不到希山慕丁来做主。

希山圖組新政府説法不負貴任’’

雪大臣吁指控者舉證
(赛城21 R讯）雪州大臣 

阿米鲁丁表示，巫统前副主席 

希山慕丁策谋成立排除行动党 

和诚信党的联合政府的说法是 

不负责任的，并吁请相关人士 

出示证据证明：

他今日出席雪邦市议会举 

办的“赛城精明及低碳城市市 

民大会”新闻发布会时表示，

该指控是不负责任的说法，希 

盟理事会会针对该事商讨解决 

方案。

“今年是新政府成立的第 

二年，同时也是履行竞选承诺 

的最佳时期。因此我认为，认 

真工作才是最重要，我吁请有 

心人士勿造谣。”
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我T街燈故障意外頻傳
»下班都会经过 

马迪路（J 111 

Mardi)，即从白蒲 

大道（LDP )连接到 

巴生河流域南部大道 

(SKVE )的路段。 

我发现该路的街灯故 

障许久，至今仍未维 

修，导致许多驾驶人 

士在夜间行驶时看不 

清路况，而频频发生 

交通意外。

发生故障的街 

灯位于巴生河流域 

南部大道，即靠近 

沙登柏利马多比卡 

花园（Taman Prima 

Tropika)的路段，我 

也在该处目睹过好几 

次车祸，包括汽车和 

摩哆车在内。

其实，这段路的 

街灯在早前也曾发生 

故障，但公共工程局 

(JKR )在短期内已 

维修好，可在一次雷 

雨后，街灯又再次失

读者申诉马迪路的街灯故障后，导致驾驶人士无法看清 
道路，经常在夜间发生车祸。

灵。

我曾在7月向公共 

工程局反映有关街灯 

故障事宜，但该局目 

前仍未前来维修。我 

希望有个管道能联系 

上该局，呼请他们尽 

快修好街灯，

否则会威胁驾 

驶人士的安1 

全。” W

可求助州議員

《大都会
社区报建 

议读者

遇到上述问题时，可联系行动党史里肯 

邦安州议员欧阳桿华服务中心（03-8942 

6381 )或电由Paduan.serikembangan@gmaiL 

com,或于办公时间到该服务中心（No. 

42 - 2, Jalan BS 4/1, Taman Bukit Serdang, 

43300 Seri Kembangan, Selangor.)查询， 

并寻求援助。

王女士（來自沙登)
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八打灵再 

也市长拿督沙 
尤迪（站者左 

八）颁奖给小 

学组得奖者后 
与众人合影。

27學校參與資源回收運動

收集9.8萬公斤可循環物
(八打灵再也21日讯）八打灵再也市政厅与星狮控股有限 

公司联办的资源回收运动于3月1日至8月30日进行，获得27所 

学校参赛，成功收集到9万8320.26公斤的再循环物品。

资源回收运动于今日举办闭幕及颁奖礼，此次是市政厅 

第二次与星狮控股有限公司及Tetra Pak (马）私人有限公司合 

作，目的是培养孩童及学生的爱护环境及养成再循环的美德。

今年共有9所幼儿园、9所小学及9所中学参赛，其屮育才 

华小及育群华小分别在小学组获得第二名及第三名，培才二校 

则获得安慰奖。
市政厅每年花费850万令吉，作为垃圾处理费，如果达到 

30%物品再循环的目标，市政厅可省下30%，6卩250万令吉的垃 

圾处理费。

3R运动应从学生及幼儿园做起，不只是减少垃圾、排碳 

及环境污染，也省下行政费。

市政厅通过在各校收集再循环物品，协助校方唤醒学生的 

醒觉意识，照顾环境卫生，也协助校方将再循环物品获得款项 

作为学校基金。
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楊華
II
C*丁 办的庆祝创校88周年i

(乌雪21日讯）由 

乌鲁音南马崇智华小董

:记
念曁筹募学校发展基金 

晚宴，日前在该校综合 
活动中心举行，共席开 

110桌，场面热闹非凡。

董事长杨鹏江感 

谢学校三机构的群策群 

力，让晚宴顺利进行， 

座无虚席，令人鼓舞。 

他也感谢当晚所有乐捐 

者及校友们的鼎力支持 

慷慨解囊为华校出-分 

力:〇

他说，-所华小的 

基本开支已非常庞大， 

需要依靠社会热心人士 

的支持，以应付学校的 

建设与活动基金。

代表雪州大臣出席，也是乌雪国会 

议员的廖书慧，赞扬崇智华小3机构对 

华小教育的坚持与付出，让华文教育绽

須 
f靠
本執 

開“r
支，2

龐着

大支

大会鸣锣、击鼓及剪彩嘉宾〇.左五起为廖书慧及杨鹏江《

持

放色彩〇

她祝贺崇智华小未来日子取得更佳 

的成绩，同时把华文教育发扬光大。她 

说雪州制度化拨款之下，崇智华小获得 
2万5000令吉做为提升校内设施维修与 

保养之用。

她说，大马是一个可以照顾全民的 

国家，为全民提供良好经济发展，同时 

政府承诺将打造和谐社会，让各族和平 

相处。

可打造绿色旅游景点
另-方面，她也提到乌雪有很多 

天然资源，如热水湖、自然瀑布及兰花

园，可以打造绿色旅游景点。

当晚宴会上，宝联基金颁发奖励金 
给15名品学兼优的学生。

另外，雪州大臣与乌雪国会议员各 
拨款3000令吉给崇智华小。崇智校友刘 

富耀即席捐出10万令吉作为崇智发展基 

金，让筹款达到近36万令吉，获得如雷 

掌声。.

活动上杨鹏江认捐5万令吉、林富 

全与主玉珠夫妇认捐1万20令吉、SQ 

ENGINEERING SB与诚业机器工程有限 

公司各捐1万令吉、已故林祯瑞与陈爱 
玲夫妇及高敬国各捐5000令吉，尚有许 

多善翁人士未能尽录。

崇智華小校慶曁籌基金晚宴
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 2019 |星期二|〇9

(吉隆坡21日讯）
-名华裔男子与其越南 

籍女友因在车内行迹可 

疑，被巡警带回警局调 

查时，情绪失控口出秽 

言怒骂警员，结果被 

捕，并将在侮辱警察罪 

名下被控。

此案于本月19日凌 

晨约4时，发生在安邦区 

班登英达警局。

安邦再也警区主任 

诺阿兹米助理总监说，
当天凌晨约3时50分，巡 

警在班登英达区安邦再 

也市议会附近进行防范 

罪案巡逻时，发现一辆 

宝腾奔舒娜轿车内有-- 

对可疑男女，警员即把 

车内的华裔男子及其越南籍女友带回 

班登英达警局作进一步调查。

他说，男嫌犯被带回警局时， 

突然提高声调怒骂警员：“警察全部 

贪污”，更以秽言侮辱警员。

他说，警方过后逮捕男嫌犯 
(42岁），并援引警察法令第90条文 

进行调查，嫌犯验尿呈阴性反应，也 

没有犯罪前科。

他说，警方已向法庭取得3天扣 

留期，由本月19日至21 R,嫌犯将于 

明早在1967年警察法令第90条文(行 

为不检）下，被控上安邦再也法庭。

在上述条文下，抵触者-&罪 

名成立，可被罚款最高500令吉或监 

禁最高6个月或两者兼施。

被里 
巡5
m j

#辱
回塾
藝目

晨=I貪
查污

P——,

被
控

Page 1 of 1

22 Oct 2019
Sin Chew Daily, Malaysia

Author: No author available • Section: Metro Edition A • Audience : 288,920 • Page: 9
Printed Size: 88.00cm² • Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Black/white
ASR: MYR 1,960.00 • Item ID: MY0037639061

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



—個長長的假期
黃振威

英文星报顾问

年还未结束，我们还有两个 

T月的时间，但是一份列出全 

国公共假期以及大马人如何可以趁着 

9天长周末假期去度假的清单，已经广 

为流传了。

就好像大马人迫不及待地想要在 
2020年放更多的假，所以更要好好利 

用这些特定假期规划他们的行程^
大马人在明年将享有12个长周末 

假期。这是因为公共假期落在星期五 

或星期一所导致的。

我们甚至都没有谈到13天法定的 

全国公共假期和各州属的额外假期。

哦，大马真是个幸福的国家， 

的确，不管人们对种族课题的抱怨 

如何，无论是在国会或在办公室，大 

家都热爱节日，以庆祝每个种族的佳 

节。

即使连狂热的种族主义者，他们 

很容易忘记他们的出身，也为这些庆 

典活动感到开心：
如果那还不够，那么当VVIP逝 

世时，我们当中甚至有些人会默默地 

“庆祝”，因为这意味着有…天的休 

假！

然后，有些州政府领袖会在州足 

球队赢得银牌时宣布放假。而且甚至 

不是铃木杯东南亚足球锦标赛。

但是，最让人难以置信和不像话 
的公假是吉兰丹在去年12月为了鼓励 

人们参与在联邦首都举行的反消除--

切形式种族歧视国际公约抗议活动。

我们都听过病假、婚假、产假、 

现在我们第•次，有了抗议假。

上周，大马女性劳工被告知她们 
将享有更长的产假:她们每次生孩子 

都会自动享有90天的假期。

财政部长林冠英在提呈2020年财 

政预算案时宣布的激励措施，包就检 
讨1955年劳工法令，将产假从60天延 

长到90天，并在2021年生效。

妇女、家庭及社会发展部长杨巧 

双表示，这是妇女需要的基本假期， 

当婴儿与母亲在-起的前厂个月，将 

会降低婴儿因呛奶导致窒息的意外a

此前，人力资源部长古拉曾说：

“产假对于刚刚生产的妈妈是不可少 

的，因为她需要照顾好自己以恢复体 

力，需要充分的休息，良好的营养和 

帮助。产假和陪产假都是劳工福利， 

家庭福祉和社会福祉的_ •部分。’

杨巧双说，妇女通过滥用产假来 

度假是•个迷思。她说，母亲的产假 

是为了确保婴儿和母亲在一起度过时 

光，以让婴儿进行母乳喂养。

“产假不是为了度假或娱乐，而 

是真正的纯母乳喂养。医生总是鼓励 

母亲为婴儿哺乳长达6个月a ”她在上 

周如此表;

不是很多大马人，特别是雇主， 

愿意公开表明对延长产假的不满。

这在政治上是不正确的，任何说 

它会影响生产力的人都会受到劳工团 

体的指责。

但私底下，许多雇主已经在抱怨

大马人有太多公共假期，他们必须承 

担雇员缺勤的问题，而生产力也会收 

到打击0

事实仍然是，当母亲休产假时， 

某人不得不接手她的工作，•般上， 

他们没有获得额外的薪资或奖励C

只需要去问问老师，尤其是那些 
被迫接手这些丁作的单身老师，这种 

不满是显而易见的。最大的问题是， 

有些人似乎在生孩子这方面比其他事 

情更有（生殖）生产力。

由于有那么多的休假、产假或法 
定假期，因此导致重要的丁作被延后 

或推迟。

海外客户一直在质疑为什么大马 

会成为公共假期最多的国家之一，并 
讽刺地问我们是否有在7：作。

实际上，如果我们将州级假期也 

算进去，那么我们是东南亚假期最多 

的国家。我们自然而然地赢了，因为 

没有其他东盟国家有州属，尽管有些 

国家有省份，

当然，每个州属——除了槟城、 

马六甲、沙巴和砂拉越——都有统治 

者，这意味著他们的生日都成了特定 

假期。

仅在今年，就有15个全国公共假 

期——其中有四个导致出现长周末。 

另外，有30个州级假期和双休日。

最近连续10个星期有6个公共假 

期——从7月30日的国家元首登基，直 

到9月16日的大马日。

在许多情况下，即使在公共假期 

期间，工作仍在继续，雇主必须支付

给在假日工作的员丁比平时多3或4倍 

的工资。

由于来自本区域新兴工业经济 

体的激烈竞争，我们的制造商别无选 
择，只能让他们的丁厂在假日继续运 

作，即使以牺牲利润来支付超时工资 

为代价。

中国，被誉为生产几乎所有东西 
的世界工厂，只有7天法定假期。

大马已经是基本制造业的局成本 

国家，因为我们缺乏劳动力u不可否 

认的是，公共假期太多，让我国很难 

与其他低成本生产的国家竞争。

对于大多数大马人来说，这可能 

让人惊讶，但美国是少数几个有10天 

公共假期的国家之一，而德国只有9 

天。

看起来似乎是不受欢迎的决定， 

但是时候由政府来重新调整制度，并 

采取大胆的步骤来取消较不重要的公 

共假期了 6

因为赢得大马杯或参加抗议活动 

而宣布假期是不可接受的。应该将其 

列为非法。

只需看看那些拥有很多公共假期 

的国家，你就会发现有一个需要被国 

际金融机构解救的欧洲国家。

下…步是什么？成为一个民粹 

主义政府，并保证有更长的陪产假， 

因为身为父亲，我们还需要从第一天 

开始就与我们的孩子建立这种特殊的 

纽带，而这些都只有在我们花更多的 

时间在家与婴儿一起时，才能够建立 

的？

Page 1 of 1

22 Oct 2019
Sin Chew Daily, Malaysia

Author: No author available • Section: Nation • Audience : 288,920 • Page: 17
Printed Size: 392.00cm² • Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Black/white
ASR: MYR 8,730.91 • Item ID: MY0037639091

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



+会当天也邀请雪州行政议员许 

来贤见证6位名誉会长受委，即 

许家慧、许嘉莹、许英芝、许曾秀英、 

许朝荣和许黄春丽，同时也与无拉港区 

州议员王诗琪一同见证大马许氏联合总 

会编撰的《大马许氏南迁支谱》荣获大 

马纪录大全认证成为全马第•部南迁支 

谱-

大会也颁发纪念品表扬大专毕、Ik 

的宗亲子女，即许丽彦、许嘉炜、许媚 

盈、许媚霞、许靖耀、许杰鸿及许嘉 

聖。

另外，当晚的宴会也邀请育华学 

校醒狮队及二十四节令鼓队表演，还有 

多名实力派歌手充当表演嘉宾，节目精 

彩，为宴会增添欢乐气氛

筹委会主席许舔财也在宴会上移交 

1万令吉给加影育华国民型华文中学二校 

的建校基金，由建委会副主席李清福及 

校长黄西利接领。
出席者尚有加影市议员苏仁强、许 

文裕、执行顾问许秀英、许振业、大马 

许氏联合总会总会长拿督斯里许金殿、 

署理会长许明成等。

隆許氏宗親會

丰人宴創2紀錄

(加影21日讯）雪隆许氏宗亲会日前举办成 

立31周年千人联欢宴会，获得众多宗亲团体、会 

员及华团出席共聚一堂，同时也创下2项该会纪 

录，即首次在加影地区主办会庆，以及宴会席开 
近100桌，是历年来最多人出席的宴会，

许振兴：政府勿辜负人民委托

大会主席暨该会会长许振兴致欢迎词时表 

示，2019年是个挑战重重的…年，全球经济低 

迷，中美大打起贸易战，国内各行各业都投诉行 

情不好，生意难做。

“更不利的是国内政治人物玩弄种族、教育 

及宗教课题，挑拨种族关系越趋紧张，这种不负 

责任的做法，严重破坏马来西亚各族人民多年来 

相处融洽的和谐关系。”

他呼吁政治人物，尤其是当今政府，要认真 

看待种族和谐与宗教自由，认真搞好经济，让教 

育回归教育，不要辜负人民去年的委托与信任， 

带领国家迎向美好的未来。

许来贤（左六）与王诗填（右六）见证马来西亚许氏联合总会编撰的《许氏南迁支谱》荣获大马纪 
录大全。左起为许振业、许金龙、许文裕、许达兴和许金殿；中为许振兴；右起为许财祥、许秀英、许 

雄元、许舔财及苏仁强。

雪隆许氏宗亲会众理事、顾问及筹委会向全场嘉宾敬酒::

+

〈〈
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將要求州政府關注
沙阿里（誠信黨淡江州議員） 水晶山擁全球最長石英礦

安;
1邦水晶山改名为雪兰莪鹅唛石英 
山脊（Permatang Kuarza Gombak 

Selangor),拥有全世界最长石英山脉及有超 

过1亿年的历史，是世界上最长的石英矿，并 

于2017年7月联同皇家柏隆公园（Taman Diraja

Royal Belum )及大马森林研究院（FRIM )列 

人世界文化遗产预备名单。

水晶山由山脊组成，分为东部（east)和 

西部（west)山脉，山脊非常突出，山峰-个 

接一个，山路两旁皆是悬崖，可说是雪州山势 

最险峻的其中一个山脉，攀登这座山无疑是比 

较刺激及冒险性更强的户外运动
雪州政府于2010年2月18日，宪报颁布占

地114公顷的鵝唛石英山脊为乌鲁鹅麦附加森 

林保留区。鹅唛石英山脊全长14公里、宽50公 

尺，位于鹅唛与美拉华帝•带，并拥有265种 

植物。
雪州行政议会今年2月21日的会议中已通 

过，雪兰莪鹅唛石英山脊即将获颁为国家地质 

公园的地位。

列为国家地质公园后的石英山脊将着重3 

大方面：维护天然资源的重要性、旅游基建发 

展、推动惠及当地人的社会经济活动，如此一 

来有助制造更多就业机会，惠及当地居民的社 

会经济活动。

板大都會

V///////////A
_ ________________________________________________________________ 編輯：顧慧

次I再撞國水晶山
BukitTabur

(八打灵再也21日讯）登山客 

受促勿擅闯水晶山！

坐落在旺沙马朱美拉华帝（Taman 

Melawati)的水晶山相当险峻，曾发生 

多宗登山客迷路、失足摔伤或坠死的案 

件，虽然雪州政府早已于2016年10月议 

决关闭水晶山，禁止访客进人攀爬登 

山，无奈这些年来却依然有许多民众偷 

闯登山。

青年坠山重伤

-名华裔青年于昨天偷闯安邦水 
晶山（Bukit Tabur )登山，在登顶后， 

从第7个山峰离地20公尺高处坠山，造 

成身体外伤和内伤而吐血，被消拯人 

员抬下山后即紧急送医。

另•方面，网民也在星洲日报脸 

书有关新闻的帖文留言指出，虽然从 

水晶山俯视可看见优美风景，但山势 

相当险峻。

网民表示，水晶山对登山客来 

说很危险，加上最近适逢雨季，山 

路比较滑，爬山过程肯定更加危 

险。

其实，安邦水晶山属于永久 
森林保留地，是封闭式森林（Hutan 

Tertutup)，只允许获批的单位登人进行 

研究用途，不开放给民众登和进行任何 

活动。
根据1985年国家森林法令第47条 

文，任何人不得进人有关水晶山森林范

围，不过拥有准证进人森林保留地的 
人士则除外。违例者等同于违反1985年 

国家森林法令，■旦被控罪成，可被罚 
款不超过1万令吉，或被判监禁不超过3 

年，或两者兼施。

由

無人看管登山客“進出自如”

本
-报曾于今年3月报道，坐落于 

旺沙马朱美拉华帝的水晶山西 

部出人口挂放多张禁止进人的告示牌， 

以及多条黄色警戒线，严禁访客擅闯： 

尽管森林局已设置禁止擅闯的警 

示牌以及警戒线，但碍于出人口并没

有人看守和阻止，因此这些年来登山客 

都“进出H如”。许多登山客闯人水晶 

山，在翻山越岭、登顶过程之中拍下 
照片，并且上载至社交媒体Instagram打 

卡，惟也因此不时传来发生意外事件的 

消息。

于前任雪州森林局局长莫哈末普艾于今年9月已调任 

为大马木材Ti业局（MTIB )副总监一■职，森林局局 

长一职目前悬空，本报记者暂无法针对昨天的意外取得森林局 

的冋应。

同时，记者试图访问地方政府安邦再也市议会和市议员， 

不过由于水晶山是处于雪州森林局的管辖权限，因此地方政府 

均不便回应。

据知情人士指出，虽然水晶山东部或西部出人口一带常有 

登山客泊车，不过当地居民并没有向市议员做出投诉；市议员 

也奉劝登山客遵循森林局的指示，切勿在未经有关当局的许可 

下擅闯水晶山。

至截稿时间为止，本报依然无法和掌管旅游及文化事务的 

雪州行政议员拿督阿都拉昔联系和取得回应。

登山者冒险攀爬石壁，脚旁就是崖边，令人看了捏一把 

冷汗。

森林局局長調職無法取得回應
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大臣：落實減碳政策

雪2025要成精明州

阿米鲁丁（左）及莫哈末法兹主 

持赛城精明及低破城市市民大会，并 
推介“isepang”手机应用程序及2020 

雪邦旅游革。

(赛城21日讯）雪州大臣阿 

米鲁丁表示，雪州各地方政府分 

别透过不同类型的减碳政策，以 

确保雪州能在2025年达到精明州 

的目标。

他今日出席雪邦市议会举办 

的“赛城精明及低碳城市市民大 

会”时表示，要达到先进州的目 

标，州民在低碳方面必须有所醒 

觉及知识，尽管部分州民目前已 

有相关方面的醒觉，但仍不够全 

面，需要透过政策及教育提升州 

民的醒觉意识。

“同时，减碳的目标及其他 

政策必须依靠州政府及州民双方 

的合作及参与，才能取得成功。” 

他说，各地方政府透过提供

免费巴士服务、再循环运动、减 

少使用冷气运动及无车日等以提 

高民众的醒觉意识。

盼公交使用率增至60%

他补充，不过，市政厅管辖 

范围的人口密集、发展蓬勃及工 
厂林立，因此碳排放量也相对较 

多。“根据雪州精明交通系统统 

计，雪州目前的驾车及乘搭公共 

交通的比率是60: 40,我们希望 

在2030年提升公共交通使用率， 

将其提升至60%。”

他说，雪州精明巴士服务活 

动获州民的青睐，首年仅有60万 

名乘客，惟目前的乘客量已提升 

至1500万人。

放眼2030年减碳40%

雪邦市议会主席莫哈末法兹 
表示，雪邦市议会去年开始实施

精明城市及低碳城市，并放眼在 

2030年达到减碳40%的目标。

他说，市议会拟定“雪邦 

永续发展指南”，涵盖将雪邦 

打造成安全城市、精明城市及 

低碳城市的目标。“市议会推出 

“isepang”手机应用程序，让市 

民更方便缴交租金、抵押金及缴 

还门牌税等，同时也能减少使用 

纸张及柜台工作量。”

他说，2020年为雪邦旅游 

年，市议会希望能吸引80%本地 

游客及20%外国游客前来雪邦旅 

游，为市议会带来500万令吉的 

收益。

阿米鲁丁回应媒体发问时 

说，他昨日获悉敦拉萨路雪州发 

展机构组屋出现土崩及地陷，目 

前还没获得详情，惟他已要求该 

机构首席执行员即刻采取行动， 

检查是否有影响建筑物结构。
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沙沙蘭中華小學晚宴“星光熠熠” 0

(丹绒加弄21日讯）沙沙兰中 

华小学三机构昨晚在校内陈文清礼 

堂庆祝2019年教师节及举行筹募家 

教协会活动基金晚宴，反应热烈， 

筵开128席。出席的社会贤达、社 

团及友校代表众多，会场一片热闹 

欢腾，为况殊盛e

大会邀请武吉美拉华帝州议员祖薇 

丽亚主持开幕礼。她祝贺老师教师节快 

乐，也赞扬中华小学三机构为学生的福 

利及学校建设作出很多贡献。她宣布拨 
捐5000令吉作家教协会活动基金，随后 

代表雪州政府移交2万令吉维修拨款的 

模拟支票。

郭坤成：建有盖篮场需50万

董事长兼大会主席郭坤成致欢迎词 

呼吁校友、家长和热心人士支持家教协 
会筹募活动基金，同时也鼎力支持50万 

令吉建有盖篮球场的计划。

他说，沙沙兰中华华小创校至今已 
经有82年了，学校在历任董家教校友的 

努力建设发展下已从当年的简陋，逐步 

提升而形成今日规模雄伟，设备齐全且 

具有全面精明化课室的校舍，这种成果 

是华社的心血和财力付出所得。

他表示，为配合时代的进步及符合

沙沙兰中华华小庆祝教师节晚宴，祖薇丽亚（右二）代表雪州移交2万令吉拨 

款的模拟支票给校方代表。左起为校友会主席陈志惠、潘保安、郭坤成及罗梅芳 
校长；右一为卫生部长代表莫哈末马斯库„

教学需求，董事部计划筹建 '座估计需 
50万令吉的有盖篮球场，使学生能在适 

当与舒适的空间学习和进行体育活动。

他抨击极端种族分子在最近的马来 
人尊严大会上发言要求政府在2026年废 
除华小及淡小是狂妄极端及破坏种族和 

谐的严重行为，这种无视华印族感受的 

政客是必须受到对付与被控告的。目前 

有很多巫裔家长看好华小，把儿女送进 

华小就读，中华本校就有10%的巫裔学

沙沙兰中华华小庆祝教师节晚宴，大会赠送教师节礼物后，三机构领袖与全 

体教师合照。右起为陈志惠、潘保安及郭坤成。

生就读。

潘保安：感谢教师无私奉献
筹委会主席也是家教协会主席潘保 

安致词，赞赏教师任劳任怨及奉献T.作 

精神，尤其是为学生举行激励生活营及 
UPSR生考试前的夜间强化辅导班。

校长罗梅芳致词时说，学校三机 

构与校友是学校发展的推动力与经济资 
源。中华小学目前各种教学设备齐全， 

若有盖篮球场建竣后，将更加完善并利 

惠莘莘学子，成绩将会更攀高峰。
全体教师都获赠教师节礼物，7名 

执教10至25年的资深教师也获服务特别 

纪念品以感激他们对中华小学多年来 
的贡献。他们为吴美红25年，邱瑞来20 

年、张凌芸16年、杨莎@15年、陈秋盈 

14年、NorismalO年及洪丽梨10年。

大会邀请捐献300令吉及以上的人 

士进行联合剪彩庆盛及感谢支持。校方 

安排学生呈献舞蹈、扯铃及钢琴等娱宾 

助兴，获得如雷掌声。
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